
Poslanecké zrkadlo za rok 2007 - prehľad hlasovaní
Cieľom prehľadu hlasovaní je zhodnotenie činnosti poslan-
cov podľa piatich merateľných kritérií. Údaje boli získané  
z protokolov o hlasovaní zo šiestich riadnych a jedného  
mimoriadneho zasadnutia mestského zastupiteľstva (MsZ), 
na ktorých poslanci hlasovali o 154 uzneseniach.

1) Účasť na hlasovaní
Je to jedna zo štyroch povinností, ktorú ukladá zákon poslancovi. 
Na 100 % si túto povinnosť splnili pán Hanudeľ a pani Krajňáková. 
Rovnako aj pani Birošová od tretieho zastupiteľstva, na ktorom 
nahradila pána Kurtyho (graf. 1).
2) Predkladanie návrhov na uznesenie
Predložiť návrh na uznesenie je najvýznamnejšie právo  
poslaneckého mandátu. Naši poslanci ho využili 18-krát (graf 2).  
Najviac návrhov predložil pán Babuščák, no až päť z nich mu  
v hlasovaní neprešlo. Úspešnejší bol pán Múdry, ktorému prešli 
tri návrhy a) Zvýšenie počtu strán mesačníka Veľkošarišan,  
b) Nezvýšenie provízie predajcom novín, c) Zvýšenie poplatku 
za psa. Otázny je obsah poslaneckých návrhov a ich prínos pre 
mesto.
3) Zdržanie sa hlasovania
Najvyššie hodnoty zdržania sa hlasovania (graf 3) boli medzi  
5-8 %. Ospravedlniteľný dôvod pre zdržanie sa je napr.  
nedostatok informácií. Aj to, len ak poslanec ešte pred hlasovaním 
požaduje doplniť chýbajúce informácie. Niekedy sa za zdržaním 
hlasovania môže skrývať aj obava vyjadriť iný názor. Veď zdržať 
sa nie až také „zlé“ ako hlasovať proti. 
4) Menšinové hlasovanie
Zodpovedne hlasovať za alebo proti, v rozpore s názorom väčšiny, 
teda vyjadriť menšinový názor, to si vyžaduje presvedčenie,  
argumenty a niekedy aj odvahu. Zaujímavé je, že na prvých  
miestach v menšinovom hlasovaní (graf 4) sú rovnaké mená ako 
na prvých miestach v zdržaní sa (graf 3).
5) Zhodnosť pri hlasovaní
Dôvodom pre jednomyseľné rozhodovanie môže byť buď 
jednoduchosť návrhu (formalita), alebo včas a objektívne spra-
covaný dobrý návrh alebo nezodpovednosť poslancov zakrývaná 
„dôverou“ predkladateľovi návrhu. Naši poslanci hlasovali 
rovnako v 76 % prípadov (graf 5), čo je 117 uznesení. Prehľad 
zvyšných, 37 uznesení, o ktorých poslanci nehlasovali rovnako, 
je v tabuľke. 

Súhrnné hodnotenie   V roku 2007 mali naši poslanci dobrú účasť 
na hlasovaniach. V predkladaní návrhov neboli veľmi aktívni, 
čím rozhodovanie, o čom sa bude hlasovať, prenechali 
primátorovi. Vysoký počet jednomyseľných rozhodnutí by mohol 
byť hodnotený kladne, ak primátor predkladal dobré a objektívne 
spracované návrhy a poslanci si ich stihli preštudovať. V opačnom 
prípade by to znamenalo, že hlasovania boli zväčša formálne  
a možno aj nezodpovedné. Pri náročných rozhodovaniach sa 
niektorí poslanci pomerne často zdržali hlasovania. Možno by 
boli smelší pri tajnom hlasovaní. Lenže potom by im už občan 
nemohol nastaviť poslanecké zrkadlo.

Tento materiál bol vydaný vďaka projektu „Advokačné aktivity 
mládeže v troch samosprávach regiónu Šariš“, ktorý finančne 
podporili Nadácia otvorenej spoločnosti - OSF a Svetová banka. 
Zostavil: Martin Sárossy

Prehľad 37 uznesení, o ktorých poslanci nehlasovali rovnako.
O ostatných, 117 zo 154 v roku 2007, rozhodli jednomyseľne.
Prehľad všetkých hlasovaní je na stránke www.sok.wbl.sk.

Vysvetlivky:  za,  proti, ? zdržanie sa,  neprítomnosť na hlasovaní
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Výsledok

Predaj mestského pozemku na výstavbu supermarketu za 900 Sk/m2.  ?   ?    ?  schválené

Výstavba motokárcentra je možná 1) za železnicou 2) vedľa Agrochemy.  ?  ?       schválené

Odmeny: primátor 45% s. platov, hl. kontrolórka 25%, prednosta 10.000 Sk  ?  ?       schválené

Zrušenie uznesenia o kúpe 6.000 m2 parc. č. 3747 za 75 Sk/m2.    ?       schválené

Kúpa 6.000 m2 parc. č. 3747 za 100 Sk/m2.    ?       schválené

Predkladanie správ o činnosti zamestnancov MsÚ na každé zasadnutie MsZ.  ?         schválené

Pozastaviť predaj poz. pre supermarket do ukončenia PHSR a úz. plánu.     ?      zamietnuté

Predaj mestského pozemku cca 400 m2 č.p. 1184/10 za 200 Sk/m2.          ?  schválené

Predaj mestského pozemku cca 300 m2 za 200 Sk/m2.    ?        schválené

Noví zástupcovia mesta v združení Lapanč: Hanudeľ, Kurty, Urban.     ?       schválené

Stanovenie termínov zasadnutí MsZ vopred do konca roka.     ?  ?   ?  zamietnuté

Poslanci na dosadenie do správnej rady nadácie: Novotný, Hanudeľ, Drab.   ?      ?   schválené

Zvýšenie školného zo 100 na 200 Sk a zrušenie darovacieho poplatku.          ?  schválené

Aby poslanci a pracovníci MsÚ nedostávali zdarma noviny Veľkošarišan   ? ? ?  ?   ?  neschválené

Mesto vykoná opatrenia proti použitiu erbu bez súhlasu v brož. Fotohistória.  ?          na vedomie

Informácia o kontrole plnenia uznesení prijatých na IV. zasadnutí MsZ. ?           na vedomie

Pridelenie bytov pri čističke s prejednanými zmenami na návrh soc. komisie. ?     ?      schválené

Nesúhlas na udelenie výnimky na stavbu rodinného domu v časti Bikoš.          ?  schválené

Schválenie p. Novotného do obecnej školskej rady.     ?    ?   schválené

Zrušenie uznesenia o predkladaní správ o činnosti zamestnancov MsÚ.   ? ?  ?    ? ? neschválené

Zákaz vyhotoviť videozáznam z verejného zasadania MsZ.     ?      ? schválené

Dopravu na Lapanč si Mesto Prešov vyrieši mimo územie Veľkého Šariša. ?           schválené

Na Lapanči musí byť použitá špičková technológia spracovania odpadu. ?           schválené

Vypracovanie správy o hodnotení vplyvov stavby Lapanč na živ. prostredie.  ?         ? zamietnuté

Či sa má hlasovať o uvoľnení priestorov v starej škole komunitnou nadáciou.      ?      neschválené

Zmena programu - vypustenie bodov 7. a 11. (rozpočet a PHSR).  ? ?    ?    ? neschválené

Nehlasovanie o rozpočte a PHSR a zvolať mimoriadne zasadnutie MsZ.  ? ?    ?    ? neschválené

Informácia o kontrole plnenia uznesení prijatých na VI. zasadnutí MsZ.. ?           na vedomie

Stanovisko hl. kontrolórky k návrhu rozpočtu mesta na rok 2008. ?           schválené

Rozpočet mesta na rok 2008.     ?       schválené

Rozpočet ZŠ, ZUŠ, MŠ a ŠJ s úpravami na rok 2008. ?    ? ?      schválené

Rozpočet Kultúrno-informačného centra na rok 2008.     ?       schválené

VZN č. 9/2007 o zásadách hospodárenia a nakladania s majetkom mesta.            schválené

Zvýšenie dane za psa z 900 Sk na 1.200 Sk v byte, z 300 na 500 Sk v dome. ?           schválené

Zvýšenie poplatku za odpad na 300 Sk/rok/os., resp. na 270 a 260 Sk/rok/os. ?           schválené

Zvýšenie nájomného zjednotením sadzby z 300 Sk a 500 Sk na 500 Sk.         ?   schválené

Príprava VZN o poplatku za použitie erbu mesta pri podnikateľskej činnosti. ?           schválené

* Pani Birošová sa stala poslankyňou od III. zasadnutia MsZ, kedy nahradila pána Kurtyho, ktorý bol menovaný za prednostu MsÚ.

5) Zhodnosť v hlasovaní
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4) Počet menšinových hlasovaní
Koľkokrát poslanec prejavil odlišný názor ako väčšina.
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1) Účasť poslancov na hlasovaní
zo 154 hlasovaní v roku 2007
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2) Počet poslaneckých návrhov na uznesenie
spolu 18 zo 154
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3) Ako často sa poslanci zdržali hlasovania
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4)  Počet menšinových hlasovaní
Koľkokrát poslanec prejavil odlišný názor ako väčšina.
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5)  Zhodnosť v hlasovaní



Konečne búrajú!
Dňa 22. januára 2008 bolo z námestia 
sv. Jakuba odstránené betónové operad-
lo na vrchnom stupni „šedého amfi teátra“. 
Rozčúlenie okoloidúcich bolo prirodzené, 
že „Co to za rozum, perše stavac, potom 
burac!“ Ja si však hovorím, konečne! 
A najmúdrejšie by bolo zbúrať aj ostatné 
betónové operadlá. Áno, škoda peňazí 
a ľudskej práce, zbytočne vynaložených 
na ten nepremyslený projekt. 
Ale dokončenie operadiel (kamenný ob-
klad) bude len pokračovaním v plytvaní 
peniazmi. Tie operadlá sú zbytočné! 
Veď na tých dvoch - troch masových 
kultúrnych podujatiach, ktoré na 
námestí (možno) bude mesto každé leto 
organizovať, ľudom kamenné operadlá 
až tak chýbať nebudú. Ospravedlňujem 
za tieto slová chlapom, ktorí v neľahkých 
podmienkach a s priškrteným rozpočtom, 
si oddreli betonárske práce. Je jasné, že 
len plnili príkazy.

Prečo nesvietia? 
Na námestí vyrástli aj nové pouličné 
lampy. Je ich pätnásť, no svieti len päť. 
„To aby sme šetrili“, znela odpoveď 
pána primátora. Nerozumiem. Takmer 
na každom zastupiteľstve žiadajú po-
slanci primátora, aby riešil aspoň tie 
najnaliehavejšie prípady chýbajúceho 
pouličného osvetlenia, najmä v Kanaši. 
A pán primátor vždy šikovne odpovie, 
ako sa to riešiť nedá. Ale na námestí sa 
postaví desať pouličných lámp, ktoré ne-
treba aby svietili. Podľa mňa je to do istej 
miery nepochopenie skutočných potrieb 
občanov.

124 200 Sk odmena primátorovi za polrok 2007
Podľa zákona je rokovanie o odmenách verejné. Preto, keď som sa dozvedel, že poslanci sa chystajú rokovať o odmene 
primátora ako obvykle cez prestávku, mimo občanov, prišiel som za nimi aj s kamerou. Opýtal som sa „Bude sa tu rokovať 
o odmenách primátora?“ Odpoveď poslanca, ktorý rokovanie zvolal, bola „Áno.“ Vtom prišiel pán primátor a so zvýšeným 
hlasom sa mi snažil vysvetliť, že tam nemám čo robiť.  Keď prišlo na rad hlasovanie o odmenách, pán zástupca primátora 
navrhol odmenu, na ktorej sa poslanci dohodli v skrytosti pred verejnosťou, a to 45 % súčtu platov za polrok 2007, čo by po 
prepočítaní malo byť 124 200 Sk. Zrejme pod vplyvom mojej kritiky, že podľa zákona musia o odmenách rokovať verejne,
bol daný priestor aj na iné návrhy. Považujem to za úspech, pretože doposiaľ poslanci už len formálne odhlasovali prémie, 
na ktorých sa dohodli cez prestávku. Žiaľ, ani jeden poslanec nebol ochotný o odmenách primátora rokovať verejne. Iný návrh 
na odmenu nezaznel, ani žiadne otázky, prečo práve 45 %, ani odôvodnenie, za ktoré konkrétne výsledky si náš pán primátor 
navrhnutú odmenu zaslúži. 
Škoda, lebo my občania môžeme teraz len subjektívne hodnotiť, či tá odmena je primeraná. Keďže náš pán primátor nepodá-
va mesačné správy o svojej činnosti, ani na mestské zastupiteľstvá, ani do novín (tak ako je tomu napr. v Lipanoch), ostáva 
len veriť, že poslanci mali naozaj dostatok informácií na spravodlivé hodnotenie. Nerozumiem len, prečo tieto informácie pred 
verejnosťou taja. Považujem za úplne normálne, keby poslanec/poslankyňa na verejnom rokovaní vyjadrili svoj názor: „Podľa 
mňa, to a to urobil pán primátor nadmieru dobre a kvalitne, a preto mu navrhujem takú a takú odmenu.“
Martin Sárossy, zvedavý občan s kamerou

Poslanecké zrkadlo za rok 2007 - otázky
Naši poslanci mali priestor na sebahodnotenie v januárovom čísle mestských novín Veľkošarišan. Cieľom poslaneckého zrkadla je doplniť to, čo o sebe napísali, aj o 
dve konkrétne otázky týkajúce sa ich verejného mandátu. Z jedenástich poslancov na otázky odpovedali len ôsmi. V jednom prípade sa nepodarilo nadviazať kontakt; v 
druhom prípade poslanec odmietol na otázky odpovedať; v treťom prípade poslanec najprv odpovedal písomne veľmi obšírne (spolu na 67 riadkov), nakoniec však zakázal 
svoje odpovede zverejniť.

Pán poslanec Ladislav Babuščák - Prečo ste hlasovali proti rozpočtu na rok 2008?
Najprv nám pán primátor predložil na schválenie rozpočet na rok 2008 a až potom Plán hospodárskeho a sociálneho rozvoja na roky 2008 - 2013. 
Podľa môjho názoru to malo byť naopak. Navyše PHSR nebol predložený poslancom v zákonnej lehote na preštudovanie. Podľa môjho názoru ani 
úplný rozpočet mesta nebol verejne prístupný občanom a poslancom 15 dní pred prejednaním. Čiže neboli splnené zákonné podmienky na schva-
ľovanie rozpočtu, a preto som hlasoval proti.
Prečo ste hlasovali proti prijatiu VZN č. 9/2007 o zásadách hospodárenia a nakladania s majetkom mesta?
Celý materiál, tak ako bol predložený, považujem za veľmi zlý z dôvodu, že maximálne posilňuje právomoci primátora na úkor poslancov mestského 

zastupiteľstva. Napr. umožňuje primátorovi nakladať s hnuteľným majetkom mesta do výšky 500.000 Sk bez súhlasu poslancov. Toto je v rozpore so zákonom o obecnom 
zriadení, ktorý hovorí, že o majetku mesta rozhodujú poslanci.

Pani poslankyňa Margita Birošová - Funkciu poslankyne zastupujete už veľa rokov. V čom vidíte zmenu, keď porovnáte svoje skúsenosti 
z minulosti a dnes?
Vidím zlepšenie. V minulosti, ešte za predošlého primátora, boli rokovania neúmerne dlhé a niekedy sme išli na zastupiteľstvo aj so strachom.
Aké priority mesta vidíte na najbližšie obdobie?
Podľa mňa sú to dokončenie námestia, oprava školy a vybudovanie stacionára pre dôchodcov.

Pani poslankyňa Viera Krajňáková  - Vlani ste sa zdržali hlasovania viac ako ostatní poslanci, Čo bolo u Vás najčastejšou príčinou nehla-
sovať ani za ani proti?  Nedá sa na to odpovedať všeobecne, závisí to od každého prípadu zvlášť. Napr. na prvých zasadnutiach MsZ sa riešili 
majetkové prevody z predchádzajúceho volebného obdobia, k čomu som nevedela vždy zaujať jednoznačné stanovisko. 
Čo Vás viedlo k zdržaniu sa hlasovania o odmene primátorovi a hlavnej kontrolórke?
Bolo to hodnotenie obdobia za polrok 2006, kedy som ešte nebola poslankyňou, a preto som nemohla hodnotiť ich prácu. 

 Pán poslanec Ladislav Mátray - V roku 2007 ste nepodali žiaden poslanecký návrh. Plánujete tento mandát využiť v nasledujúcom 
období? - Samozrejme áno, problém je aktuálnosť v súvislosti s možnosťami rozpočtu mesta. 
Poslanci často rokovali deň - dva pred zasadnutím mestského zastupiteľstva. Prekážalo by Vám, keby na takom rokovaní bol prítomný 
aj občan? - Absolútne by mi to nerobilo problém, pokiaľ sa na tom dohodneme na zastupiteľstve.

Pán poslanec František Múdry -  V uplynulom roku ste predložili návrh na zvýšenie dane za psa z 900 Sk na 1 200 Sk v byte a z 300 Sk na 500 
Sk v dome. Argumentovali ste pritom zvýšeným pohybom túlavých psov. O koľko približne mesto vďaka Vášmu návrhu získa viac peňazí a 
ako budú použité na riešenie problému s túlavými psami? 
Mojim návrhom na zvýšenie dane za psa mesto získa okolo 40 tis. Sk viac. Mojím zámerom nebolo zvýšiť príjmovú časť rozpočtu mesta, ale upozorniť 
chovateľov psov aby dodržiavali VZN mesta č.29/2002 a nechovali nadmerný počet psov, o ktoré sa nedokážu postarať. Týmto svojim nezodpoved-
ným prístupom znepríjemňujú život svojim susedom a narastá počet túlavých psov, čim sa zasa zhoršuje bezpečnosť občanov v meste a znečisťujú 
sa verejné priestranstva. Tieto fi nančné prostriedky sa využijú na odchyt túlavých psov a na čistenie mesta.

V roku 2007 ste sa pri hlasovaniach ani raz nezdržali, ale vždy ste jednoznačne vyjadrili svoj názor za alebo proti. Znamená to, že ste mali zakaždým dostatok 
informácií o predkladaných návrhoch? - Nemám rád nerozhodnosť, zdržanie sa hlasovania nerozhodnosťou je, a takto sa problémy neposúvajú dopredu. Pred každým 
zastupiteľstvom si dôkladne preštudujem materiály, čo je jeden zdroj informácii. Ďalším zdrojom informácii sú vzájomné rozhovory s voličmi, názory kolegov poslancov 
a poslaneckého klubu. Pri hlasovaní zvažujem možnosti, ktoré sú podľa môjho názoru najviac prospešné pre mesto. Preto hlasujem za alebo proti. Tretiu možnosť sa 
snažím čo najviac vylúčiť.

Pán poslanec Stanislav Novotný  - Všetci prítomní poslanci okrem Vás hlasovali za zvýšenie nájomného z 300 Sk na 500 Sk/m2/rok. Vy ste 
sa zdržali. Prečo? - Nesúhlasil som, pretože niektoré subjekty vykonávajú službu občanom a mali by byť zvýhodnení. Sú to najmä zdravotnícke 
zariadenia, ale aj napr. pani kaderníčka, ktorá strihá za 20 Sk ako službu sociálne slabším občanom.
Hlasovali ste za rozpočet na rok 2008. V roku 2007 ste pritom navrhovali vyčleniť fi nancie na opravy v škole aj v bytovke na Hviezdoslavo-
vej ulici. Sú tieto Vaše požiadavky zahrnuté v rozpočte na rok 2008?  - Áno, konkrétne sú v rozpočte zahrnuté náklady na zastrešenie horných 
balkónov na celej bytovke na Hviezdoslavovej ulici, ktoré zamákajú, a tým sa poškodzuje celý bytový dom.
Pán poslanec Pavol Peregrin - V júni 2007 poslanci schválili Vami navrhnuté uznesenie o vytvorení novej mestskej internetovej stránky. 
Kedy očakávate splnenie tohto uznesenia? -  Sumu, ktorú by malo mesto zaplatiť za novú internetovú stránku som v návrhu na uznesenie omylom 
uviedol bez DPH, keďže som nemal informáciu, že zhotoviteľ je platcom DPH. Z toho dôvodu zmluva nebola podpísaná zo strany mesta. Od podpí-
sania zmluvy je fi rma schopná portál zhotoviť v priebehu dvoch mesiacov.
Prečo ste sa zdržali pri hlasovaní o zvýšení školného zo 100 na 200 Sk? - Nekomentujem.

Pán poslanec Miloš Urban - Podľa zákona o obecnom zriadení je rokovanie o  odmenách primátorovi verejné. Ako prebieha také rokovanie 
vo veľkošarišskom poslaneckom zbore?  -  Návrh na výšku odmeny prednesie zástupca primátora alebo prednosta po konzultáciách s poslancami, 
ktorí zastupujú verejnosť. 
Podporíte návrh, aby sa do protokolu o hlasovaní zapisovalo aj meno predkladateľa návrhu na uznesenie? 
Áno, nemám nič proti takému návrhu. V rámci programu sú známi predkladatelia návrhov.

Za rozhovor ďakuje Martin Sárossy

Vrchné betónové operadlo bolo odstránené z estetických dôvodov. 
Trochu drahý špás – najprv stavať, potom búrať.

Presvetlené, ľudoprázdne námestie. Desať vyp-
nutých lámp, ktorých svetlo nikomu nechýba, 
sú zbytočným prepychom a v ostrom kontraste 
s tmavými uličkami, na ktorých občania už roky 
požadujú verejné osvetlenie.


